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AFA Oberta  

Dia:  1 / 12 / 2022 
 
Hora: 21 h 
 
Nombre de persones assistents: 35 
 
Format: Virtual (Jitsi) 
 
Ordre del dia: 

1. Benvinguda 
2. Homologació del casal d'estiu  
3. Pressupost 
4. Altres 

a. Actes concert de Nadal 
b. Crida per formar part de la junta 
c. Proposta de temes per part de les famílies al Participa: 

i. Entrada esglaonada a l’escola 
ii. Millora de l’entorn escolar 

 

Desenvolupament de la sessió: 

1. Benvinguda 
 

Es  dona  la  benvinguda,  s’exposa  l’ordre  del  dia  i  s’explica  que  es  demana  l’opinió  i  les 
aportacions de les famílies per als diferents punts a tractar. 

 
 

2. Homologació del casal d'estiu  

Des de  la  junta s’exposa que tot  i que  la possibilitat d’homologar el casal d'estiu és un debat 
que  hem  tingut  diverses  vegades,  ara  es  reprèn  arran  de  la  demanda  de  l'escola  a  l’AFA 
d’homologar el casal, basada en que les famílies que en compleixin els requisits, puguin accedir 
a la beca de l’Ajuntament per la inscripció als casals homologats. Aquesta demanda es basa en 
la detecció d’un augment significatiu de famílies amb dificultats econòmiques  i socials aquest 
curs, sobretot a cicle  infantil, que per altra banda, és el cicle que té més  inscripcions al casal. 
L’escola té la percepció que és una tendència que va a l'alça.              

L’augment de famílies amb més dificultats econòmiques es deu, entre d’altres motius, al major 
nombre de places reservades per a infants amb necessitats especials socials (el que s’anomena 
famílies amb pla de xoc).  



2 
 

Fins  ara  la  cooperativa  ha  becat  totalment  o  parcial  els  casals  de  les  famílies  amb  més 
dificultats, però a causa de l’augment de famílies en aquesta situació i de l’augment dels costos 
del casal, això ja no és possible.  

També s’ha de tenir en compte que hi ha famílies que marxen a altres casals per poder gaudir 
de  la  beca.  Com  que  no  demanen  ajuda  a  l’escola,  no  sabem  exactament  quantes  famílies 
estan en aquesta  situació. Es  tracta  sobretot de  famílies monomarentals, nombroses o amb 
infants amb necessitats especials. La beca cobreix 10 dies de casal (és a dir, dues setmanes). 

El principal inconvenient és que això suposa un augment aproximat del preu del casal de 22 € a 
la  setmana  (segons  estimacions de  la  cooperativa)  amb  relació  a  si no  estigués homologat. 
Aquest  increment  afecta  a  les  famílies,  especialment  a  aquelles  que  no  compleixen  els 
requisits per demanar  la beca  i que pagar  la quota del  casal  els  representa un  esforç molt 
important. 

També  s’informa que  la  cooperativa ha avançat que aquest any hi haurà un augment de  la 
quota pel casal del 2023 per poder cobrir els costos, després de 9 anys de congelació del preu. 
Els motius  són  l’augment dels  costos  salarials  (segons el Conveni  col∙lectiu del  lleure)  i dels 
costos de l’alimentació (a causa de la inflació). Les quotes aproximades que la cooperativa ha 
calculat són aquestes (es tracta d’una estimació aproximada prèvia que pot variar):          

Quota estimada casal 2023 sense homologar: 106 € / setmana  

Quota estimada casal 2023 homologat: 128 € / setmana 

El posicionament de la junta de l’AFA és provar la homologació per saber a quantes famílies els 
pot beneficiar  i com afecta en general a  les  famílies, basant‐nos en  la  idea que volem seguir 
sent una escola  inclusiva on  tots els  infants puguin accedir a  totes  les activitats de  l’escola. 
Considerem  que  aquestes  famílies  amb  més  dificultats  econòmiques,  monomarentals, 
nombroses o amb fills/es amb necessitats educatives especials tenen dret a accedir a  la beca 
que atorga  l’Ajuntament, possibilitant així que els  infants puguin participar al casal d’estiu de 
l’escola, amb les seves companyes i companys, amb el monitoratge amb qui ja tenen un vincle 
i  en  uns  espais  coneguts,  de  la mateixa manera  que  ho  fan  la  resta  d’infants  de  l’escola. 
Considerem que això és especialment important a cicle infantil, que com ja hem dit, és el cicle 
que més ús fa del casal de l’escola i alhora on es concentren el major nombre de famílies amb 
dificultats  econòmiques.  Per  últim,  tenim  plena  confiança  amb  la  percepció  de  l’escola  i 
considerem que hem de respondre a  la seva demanda,  ja que es basa en el coneixement  i  la 
defensa pel benestar de tots els infants de l’escola. 

S’exposen altres pros i contres de l’homologació del casal: 

Pros 

‐ Garantir  que  tots  els  infants  de  l’escola  tinguin  accés  al  casal  d’estiu  (ja  exposat 
anteriorment) 

‐ Possibilitar  que  les  famílies  que  compleixin  els  requisits  puguin  demanar  la  beca  i 
participar al casal d'estiu (ja exposat anteriorment) 

‐ Formació  i monitoratge de suport per  infants amb necessitats especials, assumit per 
l'Ajuntament. 

‐ Descomptes per germans 
‐ Servei de neteja assumit per l’Ajuntament 
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‐ Formar  part  del  catàleg  de  casals  d’estiu  de  l’Ajuntament  T’estiu  molt,  fet  que  li 
donaria molta visibilitat  i podria suposar que  infants del barri que no són de  l’escola, 
s’hi apuntessin. 

Contres 

‐ Quota  del  casal  més  elevada,  amb  el  perjudici  a  famílies  que  no  compleixen  els 
requisits  per  gaudir  de  la  beca  però  que  la  quota  del  casal  els  suposa  un  esforç 
econòmic important (ja exposat anteriorment) 

‐ Menys flexibilitat per fer canvis de darrera hora (no obstant això, cal tenir en compte 
que aquests canvis dificulten la gestió del casal a la cooperativa) 

‐ Sense  possibilitat  de  descompte  per  inscripció  a  les  5  setmanes  de  casal 
(aproximadament 70 €) 

‐ Augment de la burocràcia ‐ i per tant d’ hores de gestió ‐ per part de la cooperativa. 

 

 S’obre el torn de paraules i les famílies assistents fan les següents aportacions: 

‐  Diverses  famílies opinen que no volen que s’homologui el casal perquè els suposaria 
un augment de preu 

‐  Diverses famílies recolzen el posicionament de la junta 

‐  Es  sol∙licita  fer  una  enquesta  per  saber  quants  infants  es  beneficiarien  de 
l’homologació  (es podria fer amb un paper a  l’agenda per arribar a tothom). Es comenta 
que es pot  complementar amb  la  informació que  té  l’escola. Algunes  famílies demanen 
aquesta informació abans de prendre una decisió, ja que es considera que potser no se’n 
beneficiarien gaire famílies i en canvi es perjudicaria a la majoria per l’augment del preu. 

‐  Algunes  famílies consideren que  la percepció de  l’escola és segurament més  realista 
que una enquesta, i suficient per provar l’homologació. 

‐  Una  família exposa que  l’augment de places  reservades per necessitats especials és 
una dada objectiva que confirma la percepció de l’escola. 

‐  Es demana que es comparteixi la informació dels pros i contres de l’homologació. 

‐  Diverses  famílies  valoren  positivament  la  proposta  perquè  implica  que  infants  amb 
necessitats especials puguin tenir monitors de suport, i per tant puguin gaudir del casal de 
l’escola. Actualment la cooperativa no té capacitat per assumir aquest monitoratge extra i 
aquests infants no poden accedir al casal  (dues de les famílies que participen a la reunió es 
troben en aquest cas). 

‐  Una  família  valora  positivament  la  proposta  perquè  implica  que  famílies 
monomarentals o nombroses que tenen opció a beca puguin gaudir del casal (dues de les 
famílies que participen es troben en aquest cas) 

‐  Una família exposa que el llindar per obtenir beca és de 7.000 € anuals, i per tant molt 
poques  famílies en podrien gaudir. Des de  la  junta s’aclareix que no és exactament així  i 
s’explica la normativa actual (criteris del programa 2022, ja que encara no han sortit els de 
2023): 

Per  tal  de  facilitar  l’anàlisi  tècnica  de  la  capacitat  econòmica  de  les  famílies  que 
sol∙licitin un ajut per a  l’activitat, així com el percentatge becat del cost de  l’activitat, 
s’utilitzarà la taula de trams d’ingressos nets següent: 
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Ingressos nets anuals per ciutadà i nucli de convivència 

De 0 € a 7.000 € 90% 

De 7000,01 € a 9.000,00 € 60% 

De 9.000,01 € a 10.000 € 30% 

> de 10.000 € 0% 

Com es pot veure,  l’accés als trams d’ajuts econòmics (del 90 %, 60 % o 30 %) dependrà 
dels ingressos nets anuals per ciutadà/ana i nucli de convivència. Per calcular en cada cas 
aquest import, s’han de dividir els ingressos nets anuals declarats –base liquidable general 
del  contribuent–  entre  el  nombre  total  de membres  del  nucli  de  convivència  –pares,  
mares o tutors/es i infants que hi convisquin – tenint en compte que un membre del nucli 
de  convivència  amb  discapacitat  compta  com  a  dos,  i  en  el  cas  de  les  famílies 
monoparentals que ho justifiquin a la sol∙licitud, l’adult referent també compta com a dos. 

Una  família que  té coneixement sobre aquets  tema confirma que és així  i que es poden 
beneficiar de beques parcials  famílies amb un màxim de 40.000 € anuals  (en el cas d’un 
nucli de convivència de 4 persones).  

‐  Una  família  opina  que  potser  algunes  famílies  aniran  a  altres  casals  en  cas 
d’homologació,    ja que hi haurà altres casals amb el mateix preu però amb equipaments 
millors. Per altra banda es posa en dubte que pugui passar això, sobretot a cicle infantil, ja 
que els  infants volen anar amb els  seus  companys  i  les  famílies prefereixen un entorn  i 
monitors conegut i proper. També es considera que en tot cas és una opció vàlida de cada 
família escollir el casal que consideri més adequat.  

‐  Dues  famílies demanen que  la decisió es  sotmeti a votació. Una  família  cita el biaix 
socioeconòmic  demostrat  en  les  votacions,  i  per  això  considera  que  la  percepció  de 
l’escola ha de ser suficient. Aquesta opinió té el suport de diverses famílies. 

‐  Una família valora que algunes famílies que no podran assumir el cost del casal hauran 
de reduir setmanes d’inscripció. 

‐  Es demana l’opinió de la cooperativa i s’explica que tot i que la cooperativa ha explicat 
que per elles suposa un augment de feina per la gestió burocràtica, estan disposades a dur 
a terme l’homologació, considerant la demanda i els motius exposats per part de l'escola.  

‐  Una família exposa que es incompatible aquest debat amb una escola inclusiva, ja que 
tots  els  infants  han  de  tenir  la  possibilitat  d’accedir  a  totes  les  activitats  de  l’escola. 
Aquesta opinió té diversos suports. 

 

3. Pressupost 
 
S’explica que a la darrera Assemblea General es va proposar fer un pressupost pel curs 2022‐
2023, amb  l’objectiu de  controlar  les despeses, que han d’estar  condicionades als  ingressos 
(quotes de l’AFA i subvencions). 
És el primer cop que es fa i encara s’està treballant en ell, parlant amb l’escola, la cooperativa i 
les comissions, per tenir més clars els diferents  imports  i conceptes. Quan s’hagi elaborat es 
posarà en coneixement de les famílies i les comissions, l’escola i la cooperativa. 
Es traslladarà a  les comissions que d’entrada tenen el pressupost que se’ls hi va atorgar a  la 
darrera subvenció. 
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S’informa que el criteri per adjudicar pressupost als projectes  i activitats que demani  l’escola 
(hort, per exemple) tindran prioritat. 

 
4. Altres 

 
Concert de Nadal 
 

S’informa que aquest any no hi haurà obra de teatre de famílies després del concert de Nadal. 
La causa és la manca de relleu de la comissió de teatre i la manca de resposta de les famílies a 
les crides per a l’organització de l’obra. 
La comissió gastronòmica informa que ha organitzat un dinar de Nadal a l’escola al finalitzar el 
concert.  Constarà  d’aperitiu,  brou  de Nadal  (elaborat  per  la  cooperativa),  brasa,  begudes  i 
cafè. Hi haurà opció vegana i sense gluten. 
 
 

Crida per formar part de la junta 
 

Es fa una crida per demanar la incorporació de nous membres a la junta. Durant el darrer any 
hi ha hagut  diverses baixes  i  el  volum de  feina  a  assumir  entre poques persones  és massa 
elevat per dur‐lo a terme amb la qualitat que ens agradaria. 

 
 

Proposta de temes per part de les famílies al Participa 
 

1. Entrada  esglaonada  a  l’escola:  una  família  planteja  retirar  l’entrada  esglaonada  a 
l’escola, ja que és una mesura covid. 

   
  S’informa que  l’escola ha decidit mantenir aquesta mesura  ja que només hi ha una 
porta d’entrada i considera que la recepció dels infants per part dels i les mestres a la porta és 
més  adequada  i millora  el  funcionament. Actualment  l’horari  d’entrada  és  entre  les  9  i  les 
9.08h. 
 

2. Millora de l’entorn escolar: 

  La comissió de l’entorn escolar explica que tot i que s’han aconseguit moltes millores, 
consideren que cal  la participació de  les famílies per seguir millorant  l’entorn (tall de carrer  i 
muntanyeta principalment). Per aquest motiu han organitzat una primera trobada de famílies 
el divendres 2 de desembre durant el tall de carrer. 

 

 

  


